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31. januar 2011

Folketingets Kulturudvalg har den 12. januar 2011, efter ønske fra Pernille Frahm
(SF), stillet mig følgende spørgsmål, nr. 54 (Alm. del), som jeg hermed skal besvare.

Spørgsmål:
Ministeren bedes kommentere artiklen i Børsen den 12/1-11 med overskriften: 
"Anklage: Regeringen bryder Opera-aftale" af Jakob Martini.

Svar:
Af artiklen i Børsen fremgår blandt andet, at bevillingen til operaen på 100 mio. kr. ik-
ke skulle være blevet løbende prisreguleret. Det er ikke tilfældet. Bevillingen indgår i 
Det Kongelige Teaters samlede bevilling, som hvert år i forbindelse med udarbejdelse af 
finansloven bliver reguleret for prisudviklingen. De 100 mio. kr. er derfor også blevet 
prisreguleret hvert år.

Det fremgår ligeledes af artiklen, at bevillingen til Operaen skulle være blevet halveret 
allerede i 2008. Det er ikke tilfældet. Man kan regne sig frem til, at den særlige bevil-
ling på 100 mio. kr. fra 2005 til i dag er faldet med 5 procent. Det skyldes blandt andet, 
at staten har indgået en række indkøbsaftaler, som giver mulighed for, at statsindkøb 
kan gøres billigere, hvorfor statsinstitutionernes bevillinger er reduceret med den for-
ventede besparelse. I dette regnestykke er ikke medregnet, at Det Kongelige Teater i 
2006 fik forøget sin bevilling med 6 mio. kr. årligt øremærket til ejendomsskatter knyt-
tet til Operaen. Hvis man regner den bevillingsforøgelse med er bevillingen til Operaen 
intakt i 2011.
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